
 

 

ПРОТОКОЛ № 3 

Засідання Ради з питань ВПО при Одеській обласній державній  

(військовій) адміністрації 

 

23.11.2023                 м. Одеса, вул. Канатна, 83, каб. 519 

 

Всього 20 членів Ради. 

Присутні 12 членів Ради.  

Реєстр осіб, які брали учать у засіданні додається. 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

 

1. Про виконання Одеської обласної комплексної програми соціальної 

підтримки населення «Соціальний захист населення в Одеській області» та 

Комплексної програми реалізації регіональної політики щодо 

внутрішнього переміщення в Одеській області на 2023-2025 роки. 

2. Про перелік місць тимчасового проживання для внутрішньо переміщених 

осіб в Одеській області та напрацювання механізму перенаправлення. 

3. Різне. 

 

Виступив: Шляхтін Євген Володимирович, який зазначив, що присутні            

12 членів Ради, це є більш, як половина її членів та відповідно до п. 17 

Положення про Раду з питань ВПО при Одеській обласній державній 

(військовій) адміністрації засідання є правоможним.  

Шляхтін Є.В. повідомив, що на засідання запрошена та присутня Олена 

Косякова, спеціаліст з регіонального співробітництва від УВКБ ООН. 

Шляхтін Є.В. запропонував проголосувати за проєкт порядку денного:  

1. Про виконання Одеської обласної комплексної програми соціальної 

підтримки населення «Соціальний захист населення в Одеській області» та 

Комплексної програми реалізації регіональної політики щодо 

внутрішнього переміщення в Одеській області на 2023-2025 роки. 

2. Про перелік місць тимчасового проживання для внутрішньо переміщених 

осіб в Одеській області та напрацювання механізму перенаправлення. 

3. Різне. 

 

Голосували: 

ЗА – 12 ПРОТИ – 0 УТРИМАЛИСЬ – 0 

 

Вирішили: затвердити порядок денний:  

1. Про виконання Одеської обласної комплексної програми соціальної 

підтримки населення «Соціальний захист населення в Одеській області» та 

Комплексної програми реалізації регіональної політики щодо внутрішнього 

переміщення в Одеській області на 2023-2025 роки. 



 

 

2. Про перелік місць тимчасового проживання для внутрішньо 

переміщених осіб в Одеській області та напрацювання механізму 

перенаправлення. 

3. Різне. 

 

РОЗГЛЯД ПИТАНЬ: 

 

1. По першому питанню порядку денного: 

 

Виступила: Назаренко Світлана Борисівна,  заступник директора – начальник 

управління соціального захисту Департаменту соціальної та сімейної політики 

Одеської обласної державної (військової) адміністрації. Вона зазначила, що до 

30 грудня 2023 року, по закінченню бюджетного року та плануванню бюджету 

на 2024 рік буде прийнята нова Одеська обласна комплексна програма 

соціальної підтримки населення «Соціальний захист населення в Одеській 

області» на 2024-2026 роки. 

Світлана Борисівна поінформувала, що програми соціальної підтримки діють 

на місцях. В 45 громадах протягом 2022-2023 років вносилися зміни у 

прийняті програми для надання допомоги внутрішньо переміщеним особам. 

Окрім фінансової допомоги у багатьох територіальних громадах створенні 

штаби з видачі гуманітарної допомоги для ВПО та місцевого населення, яке 

опинилося у складних життєвих обставинах. 

Світлана Борисівна повідомила, що розпорядженням голови (начальником) 

Одеської обласної державної (військової) адміністрації від 04.08.2023 р.            

№ 543/А-2023 затверджена Комплексна програма реалізації регіональної 

політики щодо внутрішнього переміщення в Одеській області на 2023-2025 

роки. Програма має наступні розділи: 

Розділ 1. Посилення спроможності у реагуванні на виклики внутрішнього 

переміщення та забезпечення умов для реалізації державної політики в сфері 

внутрішнього переміщення. 

Розділ 2. Створення умов для безпечного переміщення осіб з населених 

пунктів, які розташовані в районі проведення воєнних (бойових) дій, та 

задоволення їх гуманітарних потреб. 

Розділ 3.Сприяння інтеграції внутрішньо переміщених осіб на новому місці 

проживання безпосередньо після внутрішнього переміщення. 

Розділ 4. Сприяння інтеграції внутрішньо перемішених осіб через створення 

умов для розвитку потенціалу. Посилення спроможності приймаючих 

територіальних громад. 

Розділ 5. Підтримка безпечного повернення до покинутого місця проживання 

та реінтеграції. 

Назаренко С.Б. наголосила про необхідність систематичного проведення 

оцінки потреб на всіх етапах переміщення у громадах та розробки онлайн 

платформи щодо оцінки гуманітарних потреб. Зараз Департаментом 

цифрового розвитку, інформаційної політики та кіберзахисту Одеської 

обласної державної (військової) адміністрації розробляється така платформа. 



 

 

Туди будуть вноситися всі потреби з подальшим їх забезпеченням. Доступ 

буде наданий спеціалістам Департаменту соціальної та сімейної політики для 

моніторингу ситуації.  

Крім того, спільно з Центром зайнятості розробляються механізми сприяння 

працевлаштування та відкриття власної справи внутрішньо переміщеними 

особами. З майже 230 000 ВПО, 120 000 осіб працездатного віку. Точної цифри 

щодо потребуючих у роботі ВПО не має. Бо сюди входять 20 000 осіб, які 

перемістилися всередині Одеської області в березні-квітні 2022 року. Також 

20 000 це особи, які доглядають за дітьми до 6-го віку, тобто вони ще мають 

право не працювати.    

Наразі внесені зміни у постанову КМУ № 332 і з 1 серпня 2023 року виплати 

будуть тривати один рік. А з 1 лютого 2024 року закінчиться перше півріччя 

виплат, тим кому автоматично було подовжені виплати. І далі будуть 

призначатися найбільш вразливим категоріям ВПО. Інші не будуть 

отримувати виплати, як і працездатні особи, які не працюють. Тому потрібно 

вжити всіх заходів, щоб вони мали джерела доходів і могли себе забезпечити.  

У 2024 році ми плануємо продовжувати цю роботу. 

 

Виступив: Шляхтін Є.В., який запитав чи багато ВПО звертаються за 

допомогою до Департаменту соціальної та сімейної політики для отримання 

матеріальної допомоги? 

 

Виступила: Назаренко С.Б. поінформувала, що звернень про матеріальну 

допомогу отримано одиниці. Але надходили звернення від ВПО про 

отримання допомоги на зимування (забезпечення дровами). В цьому та інших 

окремих випадках використовуються механізми перенаправлення 

міжнародних організацій та співпраця з органами місцевого самоврядування, 

які сприяють у вирішенні проблемних питань.   

 

Виступила: Зейтуллаєва Ельвіра Зевріївна, яка додала, що у громадах діють 

місцеві програми соціального захисту у яких закладенні кошти для надання 

матеріального допомоги.  

 

Виступив: Головко Валерій Яковлевич, який звернувся до Назаренко С.Б. з 

уточненням, яким чином Департамент соціальної та сімейної політики сприяє 

у вирішенні житлового питання для ВПО?  

 

Виступила: Назаренко С.Б., яка зазначила, що у програмі є розділ 

Формування фондів житла для тимчасового проживання внутрішньо 

переміщених осіб з метою забезпечення середньострокових потреб у кожній 

територіальній громаді та ще є програма, яку реалізує Дермолодьжитло в 

Одеській області. Здійснюється постійний моніторинг житлових програм у 

громадах. Є постанова КМУ № 333, яка передбачає компенсацію власникам 

житла, якщо вони розміщують у себе ВПО. Здійснюється допомога 

міжнародними донорами, які реалізують програми фінансової підтримки для 



 

 

оренди житла ВПО на 6 місяців. Затверджений перелік місць тимчасового 

проживання для ВПО, про який більш детально буде поінформовано при 

розгляді другого питання порядку денного.  

 

Виступила: Зейтуллаєва Ельвіра Зевріївна, яка заначила, що існує певна 

плутанина, щодо поняття тимчасового житла. Тому що, діє постанова            

КМУ № 475, відповідно до якої місцеві громади отримують субвенцію з 

Державного бюджету України на придбання житла для тимчасового 

проживання ВПО. До повномасштабного вторгнення Одеська міська рада 

придбала 11 квартир та Таїровська громада придбала 1 квартиру. Також діє 

постанова КМУ № 930, яка регулює створення місць тимчасового проживання. 

А ще є соціальне житло і тут є труднощі для того, щоб стати в чергу потрібно 

надати довідку за форму №1, яку можна отримати за місцем реєстрації, а 99,9% 

ВПО мають реєстрацію на тимчасово окупованій території України.  

 

Виступила: Скоромець Вікторія Валеріївна, яка попросила членів Ради 

поділитися інформацією про модульні містечка в Одеській області. 

 

Виступила: Назаренка С.Б., яка розповіла про модульне містечко у Великому 

Дальнику, яке облаштовано та в якому проживають ВПО. Вчора, через засоби 

масової інформації стало відомо про створення модульного містечка в                 

м. Одесі, але воно поки не почало свою роботу.  

 

Виступила: Скоромець Вікторія Валеріївна, яка повідомила, що у селі 

Петрівка, Роздільнянського району, голова громади готовий передати 

земельну ділянку – 1 га для створення модульного містечка. Чим ми можемо в 

цьому допомогти? 

 

Виступила: Назаренка С.Б., потрібно рішення, поки наскільки відомо ще 

йдуть обговорення у громаді. Але якщо буде рішення, потрібно буде 

звертатися до відділу капітального будівництва для професійної консультації 

з цього питання.  

 

Виступила: Зейтуллаєва Ельвіра Зевріївна, щодо с. Петрівки. Питання  

виділення земельної ділянки не є проблемною, найдорожчим є підведення всіх 

комунікацій. Просто поставити модульні будинки це одне. 6 модульних 

будиночків поставили у Авангарді, але вони дуже довго обирали місце. Бо 

потрібно, щоб був савузел, бо у більшості модульних будинках він відсутній. 

Тільки у дуже дорогих, він є в наявності. Потрібна постійна комунікація, 

потрібні додаткові приміщення: туалет, кухні та столові. Потрібно виїхати у 

Великий Дальник, щоб подивитися, як у них все влаштовано.    

 

Виступив: Лончак Олександр Анатолійович, в с. Петрівка Департамент освіти 

і науки надавав пропозиції на базі двох гуртожитків ветеринарного коледжу. 

Велика територія: чотири гуртожитки, два використовуються, а два ні. Цю 



 

 

інформацію направляли до донорів, що можете брати в роботу, ремонтувати 

та заселяти людей.  

 

2. По другому питанню порядку денного: 

Виступила: Назаренко Світлана Борисівна,  заступник директора – начальник 

управління соціального захисту Департаменту соціальної та сімейної політики 

Одеської обласної державної адміністрації. Вона заначила, що в єдиній базі 

даних внутрішньо переміщених осіб на обліку з 2014 року перебувають           

227 506 осіб. З початку повномасштабного вторгнення по сьогодні на облік як 

внутрішньо переміщені особи в органах соціального захисту, в територіальних 

громадах та через портал Дія стали 187 144 осіб.  

Розпорядженням голови (начальника) Одеської обласної державної 

(військової) адміністрації від 03.11.2023 р. № 929/А-2023 затверджено перелік 

місць тимчасового проживання в Одеській області, відповідно до постанови 

Кабінету Міністрів України від 01.09.2023 р. № 930 «Деякі питання 

функціонування місць тимчасового проживання». До переліку  включено         

31 місце тимчасового проживання, розрахованих на 1057 місць, з них: 

- готові для розміщення 29 МТП на 1054 місць; 

- тривають ремонтні роботи у 4 МТП на 103 місця. 

Сьогодні 318 внутрішньо переміщених осіб безкоштовно проживають у            

15 МТП,  а саме: 

- у Березівському районі – 4 МТП – проживає 35 ВПО; 

- у Б-Дністровському районі – 3 МТП – проживає 9 ВПО; 

- у Болградському районі – 10 МТП – проживає 21 ВПО; 

- у Ізмаїльському  районі – 3 МТП – проживає 84 ВПО; 

- у Одеському районі – 6 МТП – проживає 86 ВПО; 

- у Подільському районі – 5 МТП – проживає 83 ВПО. 

Здійснювалися виїзди для здійснення контролю відповідно до постанови   

КМУ № 930 з представниками ГО «10 квітня» та Acted. Створений 

загальнодержавний перелік. 

 

Виступив: Шляхтін Є.В., який запропонував поширити інформацію щодо 

наявних місць тимчасового проживання для ВПО, через організації, які 

представляють члени Ради з питань ВПО для створення ефективного 

механізму перенаправлення. Перелік МТП та контактний телефон 

представника Департаменту буде надісланий разом з протоколом 

сьогоднішнього засідання.  

 

3. По третьому питанню порядку денного:  

 

Виступив: Шляхтін Є.В., як повідомив про звернення пані Вікторії Скоромець 

з пропозицією утворення комісії з житлових питань та місць тимчасового 

проживання. Крім того, Лідія Науменко сьогодні відсутня, але в телефонному 

режимі вона виказала бажання доєднатися до роботи цієї комісії.  



 

 

Відповідно до пунктів 6, 14 Положення та пунктів 27, 28, 29 Регламенту про 

Раду з питань ВПО при Одеській обласній державній (військовій) 

адміністрації пропоную утворити Комісію з житлових питань та місць 

тимчасового проживання Ради з питань ВПО при Одеській обласній державній 

(військовій) адміністрації з персональним складом: Скоромець Вікторія 

Валеріївна та Науменко Лідія Вікторівна. 

 

Голосували: 

ЗА – 12 ПРОТИ – 0 УТРИМАЛИСЬ – 0 

 

Вирішили: утворити комісію з житлових питань та місць тимчасового 

проживання Ради з питань ВПО при Одеській обласній державній (військовій) 

адміністрації з персональним складом: Скоромець Вікторія Валеріївна та 

Науменко Лідія Вікторівна. 

 

Виступив: Шляхтін Є.В., який поінформував, що відповідно до Положення та 

Регламенту роботи Ради з питань ВПО, необхідно обрати Голову та секретаря. 

І повідомити Раду для затвердження посад у складі комісії. 

 

Виступив: Шляхтін Є.В., який поінформував, що відповідно до Положення, 

Регламенту та Плану роботи на сайті Одеської обласної державної (військової) 

адміністрації створений розділ «Рада ВПО». Він висловив подяку 

Департаменту соціальної та сімейної політики та Департаменту цифрового 

розвитку, інформаційної політики та кіберзахисту Одеської ОДА за сприяння 

та оперативне реагування на цей запит. Зараз відбувається процес наповнення 

цього розділу. 

 

Виступив: Шляхтін Є.В., який розказав, що з 1 по 3 листопада, він, пані 

Світлана Назаренко та пані Ельвіра Зейтуллаєва прийняли участь у Першому 

всеукраїнському Форумі Рад ВПО. Масштабний захід організував 

Благодійний фонд «Стабілізейшен Суппорт Сервісез» у партнерстві з 

Мінреінтеграції, УВКБ ООН та IREX. Форум став широкою платформою для 

діалогу, яка об’єднала понад 400 учасників: представників ВПО, урядовців, 

громадський сектор та міжнародні організації.  

Станом на 1 листопада в Україні утворено 527 Рад ВПО різних рівнів. Цей 

форум став майданчиком для дискусій, обміну досвідом, колективного 

пошуку рішень та презентації досягнень. На сьогодні в Україні працюють 25 

Рад ВПО при обласних радах, 71 - при районних і 431 — при органах місцевого 

самоврядування. Загалом 527. Голова Ради з питань ВПО при Одеській ОДА 

(ОВА) познайомився з представниками Рад ВПО з громад Одеської області: 

Окнянської, Фонтанської, Кодимської та Ананьївської громад. 

Відбулися комунікації з донорами, щодо пошуку ресурсу для проведення 

якісної оцінки потреб ВПО у Одеській області, навчання та обмін досвідом для 

членів Ради, проведення стратегічної сесії та матеріально-технічне 

забезпечення діяльності. 



 

 

Представники Міжнародної організації з міграції виявили зацікавленість у 

сприянні проведенню оцінки потреб.  Вже підготовлений лист-запит на МОМ.  

Також очікується підтримка від УВКБ ООН та БФ «Стабілізейшен Суппорт 

Сервісез». 

 

Виступила: Зейтуллаєва Е.З., яка розповіла, що працював пілотний проєкт зі 

створення Рад ВПО до початку повномасштабного вторгнення у п’яти 

регіонах України. Представники цих Рад дуже якісно відпрацювали, і 

більшість з них тепер працює в Міністерстві реінтеграції, Офісі омбудсмена та 

міжнародних організаціях. Вони багато навчались, в тому числі з розробки 

стратегічного планування і з питань адвокації. Вони адвокатували зміни до 

постанови КМУ № 495.  

Зараз БФ «Стабілізейшен Суппорт Сервісез»» буде супроводжувати  

мережування Рад ВПО та проводити стратегічні сесії. Тому коли буде 

проводитися навчання, дуже важливо всім до нього долучатися.  

 

Виступила: Назаренко С.Б., поділилася своїм враженням участі у Форумі Рад 

ВПО. Вона зазначила про велику кількість панельних дискусій, де 

представники різних регіонів розповідали про власний досвід та ділилися 

напрацюваннями у наданні соціальних послуг для ВПО. Запам’ятався приклад 

з Вінниці, щодо інтеграції дітей-ВПО. Вони проводять спортивні заходи та 

змагання, до цього залучають вчителів шкіл на волонтерських засадах. 

Активності відбуваються для дітей-ВПО та спільно з місцевими дітьми. Таким 

чином відбувається інтеграція. Запам’яталася комунікація з представницею з 

Колумбії, яка розповідала про досвід створення Рад ВПО в її країні, про 

виклики та інструменти з їх подолання.  

 

      

  

Голова Ради        Євген Шляхтін 

  

  

 

Секретар засідання      Вікторія Скоромець 

  

 

 

 

 

 

 


